
  

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

The Artificial Intelligence Debate 

University of Mohamed Boudiaf -M’sila                                                                          

Faculty of Letters and Languages 

Is AI a Threat to 
Humanity? 

Artificial intelligence is the most controversial topic of our time, as it raises many ethical, social, 

and legal issues that affect various aspects of human life. We are indeed living in a post-AI world 

facing a lot of uncertainties. Some scholars see AI as a powerful tool that can help us solve many of 

the world's problems, such as climate change, poverty, and diseases. On the other hand, others see 

AI as an existential threat to humanity, arguing that it could lead to job losses and the replacement 

of humans by machines. It can literally create a useless class of humans. 

Therefore, the faculty of letters and languages will organize a debate that comes one year after the 

launch of ChatGPT, one of the most famous language models. English students at the University of 

M'sila will argue whether artificial intelligence poses a threat to humanity. Students will be divided 

into two groups: one advocating for AI, while the other opposes it. The debate will follow the 

Oxford style of debating, which emphasizes logical argumentation and evidence-based reasoning. 

The debate is expected to be an engaging event, encouraging effective exchange of ideas and 

opinions. This event is anticipated to provide students with an opportunity to enhance their 

research, analysis, and debate skills, while also serving as a platform to comprehend the potential 

impacts of technological advancement on the near future. 

Objectives of the Debate 

• Analyse the positive and negative effects of technological advancements and the development 

of artificial intelligence. 

• Explore the economic and social impacts of the increasing reliance on technology. 

• Understand how artificial intelligence could affect the job market and employment 

opportunities for humans. 

• Discuss and exchange ideas on the ethical issues related to the growing use of artificial 

intelligence in higher education 

• Students will develop critical thinking and public speaking skills in English through oratory 

practice. 

 

▪ Under the patronage of the dean of the faculty Pr Ammar 

Benlokrichi 

▪ President of the event: Dr Mohammed Senoussi 

 

▪ The debate will take place on March 04th, 2024   in 

Abdelmadjid Alahoum Conference Hall 

▪ PRFU number: H02L01UN280120230001                                

Project Title: “EFL Teaching Strategies and Techniques for 

Enhancing Academic Achievements in Language Skills at 

Algerian Universities.” 

 

 

 



  

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

حول الذكاء الاصطناعي مناظرة    

                                     وضياف بالمسيلة معة محمد ب جا

 واللغات  الآدابكلية 

 الذكاء الاصطناع  يعتبر  هل
 تهديد للإنسانية؟

القضايا الأخلاقية والجتماعية  ضيع إثارة للجدل في عصرنا، حيث يثير العديد من أكثر المواصطناعي هو الذكاء ال 

حيث  فعل نعيش في عالم ما بعد الذكاء الصطناعي تؤثر على جوانب مختلفة من الحياة البشرية. نحن بال  والقانونية التي

الصطناعي كأداة قوية يمكن أن تساعدنا في حل ء كا. يرى بعض الباحثين الذين اليق  وعدم ات جه الكثير من التحدينوا

خرى، يرى آخرون الذكاء الصطناعي كتهديد  اكل العالم، مثل تغير المناخ والفقر والأمراض. من ناحية أ العديد من مش

يمكنه حرفياً خلق كاء الضطناعي  ذال   .ان الوظائف واستبدال البشر بالآلتوجودي للبشرية، بحجة أنه قد يؤدي إلى فقد

 . فئة بشرية غير مفيدة

ادل  ذج اللغة. سيتج، أحد أشهر نماChatGPT  اظرة تأتي بعد عام واحد من إطلاقمن غاتلذلك، ستنظم كلية الآداب والل

تهديدًا للبشرية. سيتم تقسيم الطلاب  اللغة الإنجليزية في جامعة المسيلة حول ما إذا كان الذكاء الصطناعي يشكل  ةبطل

نمط مناظرة أكسفورد، والذي  اظرة  المن ستتبع مجموعة تؤيد الذكاء الصطناعي، ومجموعة تعارضه.إلى مجموعتين: 

 .لستدلل القائم على الأدلةيركز على الحجة المنطقية وا 

من المتوقع أن تكون المناظرة حدثاً مشوقًا، حيث تشجع على تبادل فعال للأفكار والآراء. يتُوقع أن يوفر هذا الحدث  

يضًا كمنصة لفهم التأثيرات المحتملة للتطور بينما يعمل أتهم في البحث والتحليل والمناظرة،  للطلاب فرصة لتعزيز مهارا

 . دوالبعي القريب التكنولوجي على المستقبل  

 

 أهداف النقاش 

 .تحليل الآثار الإيجابية والسلبية للتقدم التكنولوجي وتطوير الذكاء الصطناعي •

 .لوجيااستكشاف التأثيرات القتصادية والجتماعية للاعتماد المتزايد على التكنو •

 .كيف يمكن أن يؤثر الذكاء الصطناعي في سوق العمل وفرص التوظيف للبشر فهم  •

 .القضايا الأخلاقية المتعلقة باستخدام الذكاء الصطناعي المتزايد في التعليم العاليبادل الأفكار حول مناقشة وت •

 .باستخدام مهارات الخطابةسيطور الطلاب مهارات التفكير النقدي والتحدث أمام الجمهور باللغة الإنجليزية   •

 

شيبن لقريعمار  البروفسورتحت رعاية عميد الكلية الأستاذ   

 

 سنوسيرئيس الفعالية: الدكتور محمد 

 

حاضرات عبد المجيد علاهم بقاعة الم 2024 مارس 04 يوم المناظرةسيتم إجراء   
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